
 

 

 

PITEÅ KOMMUN    Sammanträdesprotokoll 

     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2016-03-10  1 (14) 
 

Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 11:30  

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Charlotte Elworth, SN ersättare för Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Anita Rönnbäck, SRF 

Mayvor Ekberg, FSN ersättare för Laila Stålnacke, FSN 

Helena Stenberg, KS 

Mats Vikgren, Neuroförbundet 

Maria Ekberg, HRF/IFS ersättare för Monica Nyman Björklund, HRF 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

 

Övriga deltagande 
 

Greger Pettersson, avd chef Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Lars Lundin, Stöd och omsorg, kl 09:00-09:30 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1-12 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Börje Karlsson, HSO/IFS  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2016-03-10  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 

    



PITEÅ KOMMUN  Sammanträdesprotokoll 
 

 Sammanträdesdatum  

   

Kommunala tillgänglighetsrådet 2016-03-10 

 

2 

 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 1 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat.  

 

______ 

 

 

KTR § 2 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns. En presentationsrunda gjordes. 

 

________ 

 

 

KTR § 3 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Börje Karlsson, HSO/IFS 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 4 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 7 december 2015 gicks igenom och lades till 

handlingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 5 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 
 

Börje Karlsson, HSO/IFS tycker att Margith Ström, FUB får inleda förenings- 

och förvaltningsstunden. Margith berättar från FUB:s årsmöte. Det var aktiva 

ungdomar med utvecklingsstörning som tyckte till. Många bor i Öjebyn, men 

har få möjligheter att ta sig hem till Öjebyn när de har varit på aktiviteter. Det 

borde gå fler bussar. Dåligt med trottoar mellan Dollarstore och ÖB. Långa 

väntetider på taxi. Den kommer ofta för sent.  

  

Det saknas gruppbostadsplatser, behövs fler eller trapphusmodeller. Politiker-

na som bestämmer måste ta till sig problemet. 

Margith undrar också över det beslut som regeringen har tagit om att kom-

muner kan söka pengar för att utforma en kunskapssatsning för baspersonal i 

verksamheter inom äldreomsorgen och funktionshindersområdet. Har Piteå 

kommun ansökt om dessa pengar? Pengarna borde användas till kunskap om 

hälsa och mat för funktionsnedsatta.  

 

______ 

 

Börje Karlsson tog upp följande frågor: 

 

 Föreningsbidragen blir mindre i och med att medlemmarna minskar i 

antal. De föreningar som har anställda kan få det svårt i framtiden med 

ekonomin. Vad tänker kommunen göra?  

 

 Hur får vi ut information om våra funktionsnedsättningar till skolorna? 

 

 Strömgården, där bland annat HSO är inrymt i, kanske inte finns om 

några år. Vart ska HSO ta vägen? 

 

 Fysisk tillgänglighet. Vad händer med det? Resebidraget ingår i peng-

arna som HSO erhållit, men räcker det? 

 

 Bemanningen på demensboendet. Det man läser i tidningarna är en 

positivare bild än det man i verkligheten ser. Vore önskvärt med en in-

formation till berörda handikappföreningar innan man går ut i tidning-

en. Villa Utkiken och Kärnhuset kommer att försvinna när Äldre-

centrat tillkommer. Det blir några fler platser, men enligt demensför-

eningen är det för få platser som tillkommer. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 5, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

 Hur når vi ut till flyktingar med information. Information om rökning, 

parfymer och diabetes. Kan vara några ämnen som HSO:s föreningar 

kan informera om. En positiv bild av kyrkans verksamhet med flyk-

tingar gavs, där ”tonvikten” ligger på frivilligt arbete. Läxläsning var 

mycket uppskattat.  

 

______ 

 

Anita Berglund, Piteå HjärtLung berättar en solskenshistoria om sin åldriga 

mor som är 87 år, att när hon för några veckor sedan blev sjuk, hur då hem-

tjänsten och hälsocentralen hade ett mycket gott samarbete och Anita hölls 

informerad hela tiden. Anita:s mamma var trygg och Anita var mycket nöjd 

med insatsen mellan kommunen och landstinget. Det fungerade till 100 %. 

 

______ 

 

Här kommer några svar på HSO:s frågor.  

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande berättar att Äldrecentrat öppnar den 1 

oktober 2016, blir fler avlastingsplatser inga fler boendeplatser. Det blir inte 

ett nytt äldreboende i den meningen. 

 

______ 

Sven-Gösta Pettersson berättar att föreningsbidraget består av ett grundbidrag 

samt ett bidrag per medlem. HSO får ett administrativt bidrag. Totalt sett går 

det ut samma summa till föreningarna. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen tror att föreningarna kommer att försvinna, 

det är svårt att få folk till styrelser att vara kassör och så vidare. 

 

Anita Rönnbäck, SRF tror inte att föreningsbidraget har höjts de senaste 20 

åren. Folk vill ha resebidrag till möten. Folk som bor utanför stan prioriterar 

inte mötena för de har inte råd att betala för färdtjänsten. 

 

Helena Stenberg, kommunalråd träffade några personer igår från Förenings-

service som vet om vilka problem en del föreningar kan ha, till exempel att få 

tag i en kassör. Föreningsservice ska göra en undersökning för att se hur de  
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Förenings- och förvaltningsstunden 

 

skulle kunna hjälpa föreningarna med administrativa uppgifter. Föreningsser-

vice gör ett väldigt bra jobb. 

 

Anita Rönnbäck, SRF säger att Föreningsservice kommer att ta betalt för 

tjänsten. 

 

Helena Stenberg, kommunalråd säger att de kommer att kosta, men det kostar 

att ha en egen administration också. 

 

Eva Lundström, allergiföreningen berättar att deras förening har en kanslist. 

Hon ska ha mycket kunskap i ämnet för alla som ringer. Den kunskapen kan 

vi inte kräva av Föreningsservice. 

 

HSO tycker att bidraget ska höjas. 

 

______ 

 

BUN är inte representerade idag, så de kan inte svara på skolfrågan. 

 

______ 

 

Agneta Nilsson, samhällsbyggnadsnämnden tar med sig frågan om hur de ska 

nå ut till flyktingar med information. 

 

Anita Rönnbäck, SRF undrar om någon vet hur många flyktingar som har 

kommit hit som har funktionsnedsättningar? Hon vill att verksamheter infor-

merar om att SRF kan vara ett stöd. 

 

______ 

 

Helena Stenberg, kommunalråd säger att fastighetsnämnden tycker att Ström-

gården ska rivas. Kommunfullmäktige har en annan uppfattning, de säger att 

Strömgården ska vara kvar, men att det kan bli annan verksamhet i huset. 

 

______ 
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KTR § 5, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Greger Pettersson, avd chef säger att det råder stor brist på gruppbostads-

platser och med anledning av dagens reportage i Piteå Tidningen där det står 

att IVO (Inspektionen för vård och omsorg) hotar Piteå kommun med vite på 

över 800 000 kronor för socialnämndens svårighet att ge en funktionsnedsatt 

person gruppbostadsplats. Lediga platser har funnits, men en gruppbostads-

plats ska också passa in på den funktionsnedsattes behov. Får se om det räck-

er med den förklaringen för att slippa vite.  

 

Det blir en ny gruppbostad vid årsskiftet vid Småstugegränd. Många lokalbe-

kymmer, svårt att hitta lägenheter. Stöd och omsorg förespråkar också trapp-

husmodeller, men det är svårt att få tillgång till ett helt trapphus idag. Oavsett 

vilken form det blir så blir det en driftskostnad upp emot 5 000 000 kr för 

kommunen inklusive löner för anställda. Till hösten lämnar äldreomsorgen 

kärnhuset, men då måste vi äska mer pengar för anställda om Stöd och om-

sorg ska ta över och starta en ny gruppbostad. 

 

Margith Ström, FUB anser att det är viktigt att socialnämnden får pengar till 

nya gruppbostadsplatser. 

 

Helena Stenberg, kommunalråd säger att det är svårt med bostäder, det kom-

mer många flyktingar som behöver bostäder. Det finns en grupp som jobbar 

hårt med bostadsfrågan just nu. De jobbar strategiskt, en del omflyttningar 

med en del verksamheter. Bostäder och lokaler är en bristvara.  

 

Margit Ström, FUB menar att de personer hon pratar om har bott i Piteå hela 

sitt liv. 

 

______ 

 

Helena Stenberg, kommunalråd säger att samhällsbyggnadsförvaltningen har 

fått i uppdrag att jobba med kollektivtrafiken. Ser på ett brett perspektiv.  

 

Helen Stenberg, kommunalråd berättar att årsredovisningen ska behandlas i 

kommunfullmäktige nu på måndag. Socialnämnden går 25 miljoner back, 

annars ser det bra ut för kommunen, inte bara pengarna, utan verksamheterna 

fungerar bra. Besparingar kommer. Just nu går det bra för Sverige. 

 

______ 
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KTR § 5, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Färdtjänstavgifterna kommer att höjas. Kommunfullmäktige höjer alla avgif-

ter. 

 

Mats Vikgren, neuroförbundet undrar att om det är så att kommunen totalt 

sett går väldigt bra, kan inte kommunfullmäktige ge mer pengar till social-

tjänsten då? 

 

Helena Stenberg, kommunalråd svarar att ett tillskott på 15 miljoner kommer 

socialnämnden att få. Alla andra förvaltningar åläggs besparingskrav, men det 

är sagt att alla ska göra en vardagsbesparing, även socialnämnden. Kommun-

styrelsen föreslås ta den största procentuella besparingen. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 6 

 

Tillgänglighet 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Lars Lundin, arbetsterapeut och 

tillgänglighetsansvarig välkommen. 

 

Lars Lundin berättar att samhällsbyggnad har gjort en inventering av flerbo-

stadshusbeståndet. Man har bland annat tittat på hur tillgängliga entrèerna är, 

många personer har stor nytta om entréer är tillgängliga. Fastighetsägarna har 

fått material för hur man kan åtgärda sin fastighet. 

 

Helena Stenberg, kommunalråd undrar vad det är för material fastighetsägar-

na har fått, är det ett allmänt material eller är det för just deras fastighetsbe-

stånd? 

 

Lars Lundin, svarar att det är ett material för vilka åtgärder just den fastig-

hetsägaren behöver göra för sitt fastighetsbestånd. 

 

______ 

 

Tillgänglighetsvandringar är genomförda på Stadsberget och i Allhuset – 

verksamheten Kaleido. Ett förslag på åtgärder har framtagits. 

 

______ 

 

SM-veckan har fått mycket beröm, bra tillgänglighet, men det finns alltid 

saker som går att åtgärda bättre. 

 

______ 

 

Eva Lundström, allergiföreningen säger att deras funktionshinder inte syns 

mycket. Det är svårt för pollenallergiker för det planteras björk över allt i 

stan. Björkpollen är luftburet, men det är flest pollen nära björken. Det finns 

ornäsbjörkar som inte har pollen. 

 

______ 
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KTR § 7 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Greger Pettersson, avd chef berättar att Framtidens Stöd och omsorg har 

bland annat dessa problemområden: Barn och unga, bostadsfrågan – både 

gruppbostäder och andra bostäder, missbruksvården och ekonomin. 

Inga beslut har ännu fattats i någon av frågorna. 

 

Några personer i arbetsgruppen har under tiden bytts ut. På sista mötet deltog 

Agnetha Eriksson, socialnämndens ordförande, Helena Stenberg, kommunal-

råd, Lotta Filipsson, socialchef och Greger Pettersson, avd chef för Stöd och 

omsorg. Ambitionen är att komma till något strategiskt beslut under våren. 

Under våren kommer medborgardialoger att hållas, jobba med förebyggande 

missbruk.  

 

Margith Ström FUB säger att när föregångaren, Framtidens äldreomsorg togs 

fram så gick allt som på ”räls”. Var det viktigare med Framtidens Äldre-

omsorg än Framtidens Stöd och omsorg?  

 

Helena Stenberg, kommunalråd menar att det har ”gått i stå” i frågan om 

Framtidens Stöd och omsorg. Det har bytts ut många personer i arbetsgrup-

pen, bland annat kommunchef, socialchef och vissa politiker. Små steg görs 

framåt. Måste listas ned vad som händer, det stora greppet är inte tagit. Del-

steg och mer en strategi att få ner det till ett beslut.  

 

Greger Pettersson beskriver socialtjänstens verksamhet med en bild. Man kan 

likna Äldreomsorgens block med en stor atlantångare och Stöd och omsorgs 

block med en massa småbåtar som består av ca 50-tal olika grenar som är små 

och specialiserade. 

 

Helena Stenberg, kommunalråd tar gärna emot tips på frågor för en medbor-

gardialog. 

 

______ 
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KTR § 7, forts 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Greger Pettersson berättar om en ny grupp - kvinnor som brukar våld på sina 

män. 

 

_____ 

 

Greger Pettersson berättar att socialtjänsten har ansökt om medel från Social-

styrelsen för kompetenssatsning riktad till baspersonal inom äldreomsorgen 

och baspersonal inom funktionshinderområdet. Stöd och omsorg har haft en 

träff med Äldreomsorgen där de har börjat fundera över vad de ska kunna 

göra för pengarna. Medlen får användas under 2016.  

 

______ 

 

Greger Pettersson berättar att Piteå sticker ut med sjukskrivningar av kvinnor. 

En femtedel av alla kvinnor var sjukskrivna under januari månad 2016.  

Arjeplog ligger också högt, men sjuktalen stiger också i hela landet. 

 

För att kunna sänka sjuktalen för Stöd och omsorg ska man jobba med ökad 

frisknärvaro med fokus på kvinnor. Varför är de sjuka? Göra en grundlig kart-

läggning, faktastudier, djupintervjuer av kvinnor, för det finns ingen tydlig 

bild varför det är så här i Piteå. En ”djupdykning” på arbetsplatser inom Piteå 

kommun ska göras. Personalkontoret har fått uppdraget.  

 

______ 
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KTR § 8 

 

VEP 2016 

 

Greger Pettersson, avd chef berättar om Stöd och omsorgs verksamhetsplan 

2016, se bilaga 1. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 9 

 

Förslag till nya taxor inom socialtjänsten 
 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Stefan Wiksten, ekonomcontroller 

välkommen. 

 

Stefan Wiksten, informerar om förslaget till nya taxor avseende avgifter inom 

socialtjänsten, se bilaga 2 och 3 som skickades ut med kallelsen. Maxtaxan 

höjs från nuvarande 1 772 kr till 1 991 kr 2016. 

 

Det ska alltid finnas ett avgiftsutrymme. Man betalar aldrig med för omvård-

naden än det beräknade avgiftsutrymmet.   

 

Greger Pettersson säger att de personer som har LSS-beslut betalar ingen om-

vårdnadsavgift. När Stöd och omsorg har sett över vad en avgiftshöjning 

skulle innebära för de brukare som omfattas av omvårdnadsavgiften, så är det 

endast en person som kommer att få en förhöjd avgift.  

 

Anita Berglund, Piteå HjärtLung undrar om man kan ha trygghetslarm utan 

fast telefoni? 

 

Greger Pettersson säger att man inte behöver ha fast telefoni. 

 

Anita Rönnbäck, SRF undrar när det politiska beslutet tas om nya taxor. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att kommunfullmäktigt måste ta beslut i april om 

det ska gälla från den 1 juli 2016. 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar Stefan för informationen. 

_____ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 10 

 

Övriga frågor 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS berättar att de brukar boka sessionssalen när de har 

politikermöten. Kan man få avgiftsbefrielse för hyran av lokalen? 

 

Helena Stenberg, kommunalråd säger att det måste de ta med fastighetsnämn-

den. 

 

______ 

 

 

KTR § 11 

 

Nästa möte 

 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir fredag den 20 maj 2016, 

klockan 09:00 i Greger Petterssons arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 2 juni 2016,  

klockan 08:30 i Ovalen vid Stadshusets huvudentré. OBS! En heldag.  

 

______ 

 

 

KTR § 12 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar alla för dagens möte. 

 

______ 

 

 


